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Neefektivita práce stavitelů v Rusku, „konec zlatého
věku“ a hrozba bankrotů developerů

putin-today.ru/archives/220219

1. Všeobecně se uznává, že stavebnictví je téměř hlavním motorem
ruského hospodářského růstu. Je zde značné množství pravdy.
Problém je, že pro nepřetržitou výstavbu potřebujeme hodně
stavebníků a naše personální situace není dobrá. Dovoz žlutých
přileb ze zahraničí – frontální způsob, jak přilákat potřebný počet
pracovníků – řeší jeden problém, ale vytváří mnoho nových.
Zneužívat migranty je špatný nápad.

Ministerstvo výstavby se ale domnívá, že existuje i jiné řešení –
donutit současné stavebníky pracovat rychleji ( odkaz ):

Produktivita práce průměrného stavitele v Ruské federaci je dvakrát
až třikrát nižší než u zahraničního, řekl místopředseda vlády Ruské
federace Marat Khusnullin během otevřeného dialogu „100 otázek o
budoucnosti Ruska“.

„Klíčovým úkolem je zvýšit produktivitu práce. Bohužel máme anti-
úspěch. Produktivita práce našeho průměrného stavebníka je
dvakrát až třikrát nižší než u zahraničního. A pětkrát až šestkrát nižší
než v Americe,“ řekl Khusnullin.

Podle něj je to z velké části způsobeno mezerami v mechanizaci a
automatizaci stavebních procesů. "Dosahujeme výsledků houfně, ale
musíme zlepšit kvalitu řízení a produktivitu," řekl Khusnullin.

Dodal, že stavitelem budoucnosti je vzdělaný člověk. „Je to člověk,
který alespoň na minimální úrovni rozumí informačním technologiím.
To není jen migrant na stavbě s taškou na rameni,“ zdůraznil
vicepremiér.
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Jsem si jist, že na každé stavbě je velký chaos. Pokud se množství
chaosu sníží, rychlost práce se zvýší a vedení bude mít méně
šedivých vlasů. Ale přesto bych rád pochopil, jak přesně se počítala
právě tato produktivita práce. Vzali jste standardní návrh
vícepodlažní budovy, vzali dva týmy stavebníků - naše a zahraniční -
a načasovali dobu, za kterou by se dům postavil? Velmi pochybuji,
že tomu tak je.

2. Ministerstvo stavebnictví také uvedlo, že státní režim maximálních
výhod pro stavebnictví skončil ( odkaz ):

...nastala chvíle, kdy stavební firmy musí pomoci státu.

„Měli jste skvělé čtyři roky. Měli jste zlaté časy v homebuildingu. K
věcem, které jste dělali, jsme přistupovali velmi opatrně a vyváženě.
Mírně jsme zavřeli oči, ale můžeme je mírně otevřít. Kolegové, země
a stát vám pomohly, reagujte stejně,“ oznámil.

 
3. Odborníci z oblasti stavebnictví nadále hovoří o nutnosti státní
podpory a předpovídají bankrot developerů kvůli nižším cenám
novostaveb (po zrušení zvýhodněných hypoték) a vysoké ceně
úvěrů při současné sazbě centrální banky ( odkaz ):
...Projekty zahájené v loňském roce nebyly navrženy pro aktuální
klíčovou sazbu. Nejvíce utrpí developeři s dluhovým zatížením
vyšším než 50 procent: mohou čelit bankrotu, vysvětlil expert.
Domnívá se, že stavební průmysl dnes potřebuje podporu.

Georgij Ostapkovich, ředitel Centra pro výzkum trhu na ISSEK
National Research University Higher School of Economics, souhlasil
s tím, že některé stavební firmy mohou v příštím roce potkat bankrot.
Vzali si úvěry s pohyblivou sazbou v naději, že se sníží, ale nestalo
se tak. Výsledkem je, že developeři nejsou schopni refinancovat za
nízkou sazbu. Místo toho si musí brát půjčky s ještě vyššími úroky.

Poukázal také na začínající pokles hodnoty komerčních nemovitostí.
Podle některých analytiků v Moskvě jeho cena klesla až o 50
procent.
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Mnozí budou namítat, ale mně se zdá, že je zde vše spravedlivé,
kapitalistické. Někteří riskovali a vzali si půjčky, aby rychle rostli,
zatímco jiní se vyvíjeli pomalu a spolehlivě, sami. Nyní se trh změnil
a opatrné společnosti pohltí zkrachovalé lehkomyslné společnosti.
Mimochodem, existovaly i společnosti třetího typu – které vytvářely
nadměrné zisky ze zvýhodněných hypoték, ale tyto přebytečné zisky
utrácely nikoli na rozvoj podnikání, ale na nákupy nejrůznějších
nesmyslů na francouzském Cote d'Azur. Tento proces odpovědné
úředníky dost rozzlobil.

Oleg Makarenko 
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